
Kære 

Sundhedsminister Nick Hækkerup og Sundhed/Forebyggelsesudvalg. 

 

Jeg er stoppet med at ryge for ca. 5 måneder siden takket være e-cigaretten eller rettere sagt en clearomizer 

og mod. Idag damper jeg et par dage om ugen, som regel i weekenderne og nyder det som en luksus vare 

på ligefod med en kop god kaffe eller en god øl/vin. 

Jeg går klart ind for der skal være en form for kontrol med disse former for produkter, men det skal være 

realistisk. 

Der er flere af de foreslag der er fremlagt, der ikke giver mening og er alt for hårde. 

1 - Godkendelses priserne er vandvittige, der er ingen der vil kunne betale så høje beløb. 

2 - Tanke under 2 ml, hvorfor ??? hvis det er fordi i mener en større mængde er farligt, så sæt hellere 

grænsen for nikotin ned til feks. 12 mg. Personligt damper jeg 3 mg og det har altid været nok. 

3 - max 10 ml. e-liquid flasker ??? Hvis der skal være en ordenlig indholds fortegnelse og div. advarsler, må 

det da være bedre med større flasker, så man kan læse hvad der står på dem. Og igen kan jeg ikke se hvad 

det skader at de indeholder 30 ml. hvis nikotin mængden er 3 mg. 

4 - Lækagefri tanke. Jeg bruger nu udelukkende rda´s , dvs. 

en form for byg selv damper. Den form for dampning er stort set umulig at gøre tæt, da de er åbne i toppen, 

hvor dampen kommer ud. Jeg mener det må være ejerens ansvar at opbevare disse ting ansvarligt og langt 

væk fra børn, ligesom man gør med alkohol, lightere og andre potentielt farlige ting. 

 

Jeg håber seriøst i sætter jer rigtigt godt ind i sagen inden der laves love, som ikke kan overholdes. 

 

Med venlig hilsen 

 

Mikkel Dige Jensen  

Helsingør 

39 år gammel og endelig fri for cigaretterne efter 22 år. 
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